
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 14. 1. 2013

Př́ıtomńı senátoři: Tereza Bártlová, Jakub Buĺın, Karel Kolář, Petr Pošta, Tomáš Roskovec,
Jǐŕı Šejnoha
Omluveni: Kristýna Kuncová, Jakub Michálek

Program:

1. Schváleńı programu
2. Schváleńı zápis̊u z minulých zasedáńı
3. Termı́ny zasedáńı SKASu v letńım semestru
4. Tvorba zápis̊u ze zasedáńı SKASu
5. Volebńı a jednaćı řád MFF
6. Volebńı plakáty na webu SKASu
7. Shrnut́ı 6 k 60
8. Různé
9. Rezignace J. Šejnohy na post mı́stopředsedy SKAS a volba mı́stopředsedy

Zasedáńı svoláno na ponděĺı 14. 1., začátek 18:10, konec 21:58, předsedá T. Bártlová.

1. Schváleńı programu

Z programu byl odstraněn bod týkaj́ıćı se stipendíı, d̊uvodem byl př́ıslib děkana, že se
věćı bude zabývat při tvorbě rozpočtu. Dále byl odstraněn bod týkaj́ıćı se školky v budově
MFF, tento bod bude probrán až za př́ıtomnosti proděkana M. Rokyty, který se věćı zabývá
a sĺıbil aktuálńı informace. J. Šejnoha požádal o zařazeńı bodu rezignace na post mı́stopředsedy
SKASu. Program byl schválen tichým souhlasem.

2. Schváleńı zápis̊u z minulých zasedáńı

Usneseńı: SKAS schvaluje zápis ze zasedáńı z 7.11. 2012.

Hlasováńı: 6 – 0 – 0

Usneseńı: SKAS schvaluje zápis ze zasedáńı z 14.11. 2012.

Hlasováńı: 6 – 0 – 0

Usneseńı: SKAS schvaluje zápis ze zasedáńı z 3.12. 2012.

Hlasováńı: 6 – 0 – 0

3. Termı́ny zasedáńı SKASu v letńım semestru

Vzhledem k obt́ıžnosti hledáńı společného pr̊uniku čas̊u studentských senátor̊u byly navrženy
dva možné časy, v ponděĺı večer a ve středu večer. Senátoři si v SISu zarezervuj́ı čas v ponděĺı
od 17:20 a ve středu od 15:40. K určeńı přesných termı́n̊u a čas̊u zasedáńı dojde až po stanoveńı
rozvrhu.



4. Tvorba zápis̊u ze zasedáńı SKASu

Během zimńıho semestru se z d̊uvodu pr̊utah̊u při připomı́nkách k zápis̊um zápisy neschválily
a ani nezveřejnily. Důvodem byla obt́ıžnost zápisu některých projednávaných bod̊u, u kterých
SKAS nedospěl k jednoznačnému závěru. Do budoucna bude dle návrhu P. Pošty uplatněn
harmonogram prvńı týden na tvorbu zápisu, druhý týden na připomı́nky od př́ıtomných, třet́ı
týden na zapracováńı připomı́nek, tedy zveřejněńı zápisu nejpozději do tř́ı týdn̊u.

J. Šejnoha nadnesl téma, zda by měl zápisy na zasedáńıch ASu vést jednatel (tedy senátor)
nebo zda by nebylo vhodněǰśı tuto práci svěřit administrativńımu pracovńıkovi. Závěry diskuze
nebyly jednoznačné, sṕı̌se převážily argumenty pro zachováńı současného modelu.

5. Volebńı a jednaćı řád MFF

T. Bártlová vyjádřila ĺıtost nad nepř́ıtomnost́ı autora návrhu J. Michálka. J.Šejnoha uvedl,
že s J. Michálkem prob́ıral určité termı́ny použité v návrhu a doporučil jejich objasněńı. Tyto
termı́ny totiž obsahuj́ı přidanou hodnotu, která neńı neprávńıkovi zřejmá. J. Buĺın vyjádřil přáńı
zapracovat do návrhu takzvané ”překlenut́ı” tedy možnost zachováńı mandátu studentského
senátora i v př́ıpadě, že mezi zvoleńım a nástupem do funkce přejde z jednoho studia do druhého
(např z bakalářského do nav. magisterského). Na tuto možnost upozornil SKAS proděkan M.
Rokyta. J. Šejnoha tento návrh podpořil s t́ım, že o jednaćı řád registrovaný na ministerstvu
se p̊ujde dobře opř́ıt v př́ıpadě spor̊u. Dále si J. Buĺın přál, aby byl přeformulován opravený 2.
odstavec článku 12, který se mu po opravě zdá méně jasný než před opravou. Karel Kolář upozor-
nil na formulaci ”zveřejňováńı na nástěnkách”, která neńı aktuálńı ani praktická, za vhodněǰśı
považuje změnit nástěnky na el. nástěnky nebo web.

K. Kolář dále vyjádřil přáńı zapracovat do návrhu mechanizmus na zbaveńı mandátu senátor̊u
opakovaně vynechávaj́ıćıch zasedáńı, např́ıklad po několika neomluvených nepř́ıtomnostech v řadě.
Nepřeje si, aby zbaveńı mandátu šlo snadno, ale tento mechanizmus by považoval za dobrý
nástroj proti chronickým př́ıpad̊um. J. Buĺın vyjádřil nesouhlas s takovým návrhem. Domńıvá
se, že je na zodpovědnosti a na rozhodnut́ı každého senátora, jakým zp̊usobem bude naplňovat
sv̊uj mandát. Účast na zasedáńıch SKASu je podle něj nejméně efektivńı využit́ı času ze všech
činnost́ı souvisej́ıćıh s praćı senátora. Připomněl, že zaměstnanecká komora nemá svá vlastńı
zasedáńı. J. Šejnoha oponoval, že diskuze na senátu posouvá názory jednotlivých senátor̊u a je
d̊uležitá. T. Roskovec upozornil, že poč́ıtáńı neomluvených zasedáńı je špatný mechanizmus,
nebot’ neńı definován termı́n a forma omlouváńı se ze zasedáńı, dále mu vad́ı, že při sesta-
vováńı nestav́ı SKAS na zkušenosti s chronickými př́ıpady ale na představě takových př́ıpad̊u. T.
Bártlová poznamenala, že na MFF jsou slušńı lidé a proto je vždy možné se domluvit a senátora
s mnoha neomluvenými absencemi upozornit neformálně. P. Pošta poznamenal, že diskuze ne-
vede k jednomu závěru a proto at’ zájemci o daľśı změny sestav́ı konkrétńı formulaci a pošlou ji
J. Michálkovi.

6. Volebńı plakáty na webu SKASu

SKAS diskutoval nad žádostmi o stažeńı volebńıch plakát̊u a hledal generické řešeńı. J. Šejnoha
připomenul výrok J. Michálka srovnávaj́ıćı studentské senátory s politiky zastávaj́ıćımi veřejné
funkce a totiž, že kandidatura na veřejnou funkci lze být chápána jako souhlas se zveřejňováńım.
K. Kolář uvedl, že z d̊uvodu dohledatelnosti programu je třeba zachováńı volebńıch plakát̊u.
J. Buĺın uvedl, že pro něj je předněǰśı respektováńı práva student̊u na kontrolu nad jejich
osobńımi údaji, zejména fotografiemi, zvlášt’ pokud jde o kandidáty z minulých volebńıch ob-
dob́ı. On sám v době, kdy pośılal sv̊uj volebńı plakát předsedovi volebńı komise, nebyl srozuměn
s t́ım, že by t́ım dával souhlas s vyvěšeńım na webu na dobu neurčitou. J. Šejnoha navrhl ar-
chivovat programy ale po vypršeńı rozumné lh̊uty již mimo veřejný web.



Usneseńı: SKAS vyjadřuje souhlas s žádostmi bývalých studentských kandidát̊u na senátory
a senátor̊u o stažeńı volebńıch plakát̊u z webu. SKAS navrhuje do budoucna postup, že vo-
lebńı senátorské plakáty(programy) budou vystaveny na webu do ukončeńı volebńıho obdob́ı,
na které daný student kandidoval. Poté budou archivovány a z webu staženy.

Hlasováńı: 5 – 1 – 0

7. Shrnut́ı 6 k 60

J. Šejnoha shrnul své závěry, většině posluchač̊um se zřejmě akce ĺıbila, př́ıjemný byl vy-
soký počet posluchač̊u. J. Šejnoha vyjádřil ĺıtost nad nižš́ım počtem zaměstnanc̊u mezi poslu-
chači, očekával jich v́ıce, naopak ho potěšil vyšš́ı počet student̊u. Projevy mluvč́ıch označil jako
otevřené, ale mohly být ještě otevřeněǰśı, ocenil ale velkou pestrost přednesených témat. Dále J.
Šejnoha položil otázku, zda akci zopakovat, sám se přikláńı k opakováńı akce. T. Bártlová také
dostala předevš́ım pozitivńı ohlasy, stejně tak T. Roskovec. Byl diskutován i kritický pohled
zaslaný J. Šejnohovi.

Na přáńı akci zopakovat se SKAS shodl, v diskuzi se jako nejlepš́ı varianta vzal interval jeden
rok. Jǐŕı Šejnoha přidal pohledy z organizace, např́ıklad př́ı̌st́ı rok akci pořádat dř́ıve než v pro-
sinci, dále připomněl pochybnosti provázej́ıćı akci před jej́ım konáńım i ze strany mluvč́ıch
a vyjádřil přáńı, že př́ı̌stě bude již organizace mnohem snazš́ı. T. Roskovec navrhl větš́ı využit́ı
náhradńık̊u a minimalizaci odklad̊u zp̊usobených časovými možnostmi jednotlivých mluvč́ıch.

8. Různé

Pr̊uprava do rozpočtu J. Šejnoha informoval o chystané akci pro senátory a vyjádřil ĺıtost
nad nižš́ım zájmem.

Setkáńı studentských senátor̊u M. Radecki sĺıbil informovat SKAS o pr̊uběhu celého
jednáńı a vývoji situace.

Archivy o fungováńı fakult UK J. Šejnoha informoval o existenci archiv̊u fakult UK,
ve kterých jsou záznamy o fungováńı fakult před několika desetilet́ımi. Dále informoval, že FF
UK tento archiv nechala prostudovat a udělala z něj výstupńı zprávu pojednávaj́ıćı zejména
o politickém angažováńı člen̊u fakulty. Prý existuje i část obdobného archivu o MFF.

Př́ı̌st́ı zasedáńı SKASu Bylo dohodnuto, že př́ı̌st́ı zasedáńı SKASu se uskutečńı před akćı
Pr̊uprava do rozpočtu.

Anketa J. Šejnoha informoval, že v pátek se uskutečńı sch̊uze nad daľśım fungováńım ankety,
na kterou je přizván. Dále uvedl, že jsou již zpracované minulé anketńı výsledky.

Administrace webu SKASu P. Lasák se k 5.1.2013 rozhodl předat administraci webu
SKASu. Web dočasně do nejbližš́ıho zasedáńı spravoval P. Pošta. Dále se tuto činnost zavázal
přechodně vykonávat J. Šejnoha. T. Bártlová uvedla, že do budoucna by tuto práci mohl vy-
konávat externista. J. Buĺın uvedl, že web SKASu může ve zjednodušené podobě fungovat
v rámci nových stránek fakulty, které by měly obsahovat i redakčńı systém. Stránky budou
v provozu pravděpodobně během podzimu 2013.

Pracovńı skupiny T. Roskovec uvedl, že zasedáńı SKASu by se mohla výrazně zkrátit,
kdyby se zavedl systém pracovńıch skupin, tedy podmnožin člen̊u SKASu zabývaj́ıćıch se
konkrétńım problémem a na zasedáńı předkládaj́ıćı své výsledky a závěry ostatńım. J. Šejnoha
uvedl, že je nutné rozlǐsovat výkonné věci, které lze takto řešit a diskuze, které by se omezovat
neměly.



9. Rezignace J. Šejnohy na post mı́stopředsedy SKAS a volba
mı́stopředsedy

J. Šejnoha se rozhodl rezignovat na post mı́stopředsedy SKASu, d̊uvody si nepřál uvést
v zápisu. T. Bártlová rezignaci přijala a navrhla na post mı́stopředsedy T. Roskovce, ten kan-
didaturu přijal, a P. Poštu, ten kandidaturu nepřijal. Za skrutátory byli určeni T. Bártlová
a J. Buĺın. T. Roskovec byl zvolen v tajné volbě mı́stopředsedou v poměru 6 – 0 – 0.

Zvolen 6 – 0 – 0

zapsal Tomáš Roskovec


